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Kandavas pagasta konsultatīvās padomes 

SANĀKSMES PROTOKOLS 
Tukuma novadā, Kandavs pag. 

 

2025. gada 04. marta                        prot. Nr. 25/2 

 

Kandavas pagasta konsultatīvās padomes (turpmāk - Padome) sēde sasaukta 2025. gada                

04. martā plkst. 18.30, pēc adreses: Valdeķu kultūras nams, Valdeķi, Kandavas pagasts, 

Tukuma novads. 

Sanāksmi plkst. 18.30 atklāj Padomes priekšsēdētāja Signe Ezeriņa. 

Sanāksmi protokolē: sekretāre Anita Sipoviča. 

Sanāksmē piedalās: 

Padomes locekļi: Signe Ezeriņa, Iveta Pāža, Anita Sipoviča, Brigita Pētersone, Lolita 

Lejiņa, Guntis Meiers 

Tukuma novada Domes priekšsēdētāja vietniece sociālās politikas jautājumos Inga Priede  

SIA "Kandavas komunālie pakalpojumi" pārvaldniece Krista Leimane       

 

Darba kārtībā 

1. SIA “Kandavas komunālie pakalpojumi” pārstāvja atbildes uz Aizdzires skolas 

mājas iedzīvotāju sašutumu par izmaksām 

2. Informācija par budžetu 2025.gadam 

3. Svarīgi ziņojumi, ierosinājumi, jautājumi 

 

1.  

SIA “Kandavas komunālie pakalpojumi” pārstāvja atbildes uz Aizdzires skolas 

mājas iedzīvotāju sašutumu par izmaksām 

ZIŅO Signe Ezeriņa: Izsaka pateicību SIA "Kandavas komunālie pakalpojumi" 

pārvaldniecei Kristai Leimanei par ierašanos uz konsultatīvās padomes sanāksmi un pauž 

nožēlu par Aizdzires skolas mājas pārstāvja neierašanos. Ir zināms, ka Aizdzires mājas 

iedzīvotājiem ir notikusi sapulce kopā ar SIA “Kandavas komunālie pakalpojumi” 

pārvaldnieci un ir izrunāti iemesli, kuru dēļ mājas iedzīvotājiem ir radies sašutums par 

apsaimniekošanas izmaksām 2024.gadā. Pārvaldniece Krista tiek lūgta sniegt informāciju 

šīs sapulces dalībniekiem par sapulces gaitu ar mājas iedzīvotājiem - vai ir atrisināti 

aktuālie jautājumi un kādas vienošanās ir panāktas. 

ZIŅO Krista Leimane: Izsaka neapmierinātību, jo pret SIA "Kandavas komunālie 

pakalpojumi" vērstie apvainojumi nav pamatoti un ir aizvainojoši.  

Sapulcē ar Aizdzires mājas iedzīvotājiem, kurā piedalījās abu pušu pārstāvi, ir iecelts 

mājas vecākais, kas tagad saskaņos visus veiktos darbus un izdevumus.   

Tā kā sapulcē ar Aizdzires mājas iedzīvotājiem piedalījās arī Kandavas pilsētas un Cēres 

un Kandavas pagastu pārvaldes vadītājs Jānis Mazitāns, tad viņš mājas iedzīvotājiem pa 

izmaksu pozīcijām visu izskaidroja. 

IZRAKSTS 
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Bilancē tiek norādīts, ka sanitārā uzkopšana ir logu mazgāšana, administratīvie izdevumi ir 

līgumu slēgšana. Zāle 2024. gadā ir pļauta trīs reizes, ko esmu personīgi pārbaudījusi. 

Elektriķis ir bijis. Kanalizācija bija aizdambējusies par ko bijis zvans plkst. 7.00 no rīta. Ja 

man pārmet par komunikācijas trūkumu, tad varu teikt, ka mājas pilnvarotais pārstāvis ir 

zvanījis tikai vienu reizi. Dotajā brīdī visas Aizdzires mājas iedzīvotāju problēmas ir 

izrunātas un viss ir kārtībā. Turpmāk, pie zāles pļaušanas mājas pārstāvis stāvēs klāt, pēc 

darbu pabeigšanas noteiks nopļautās platības apmērus un parakstīs aktu par izpildītajiem 

darbiem. 

Par šķūnīšiem, kuri turas uz malkas rēķina, mājas sapulcē netika runāts. SIA "Kandavas 

komunālie pakalpojumi" rūpējas par mājas apsaimniekošanu, jo pieejamais finansējums ir 

stipri ierobežots, kas noteikts 2014. gadā, un šķūnīšu aprūpei nav nepieciešamo līdzekļu. 

Varbūt pašvaldībai jāiesaistās šī jautājuma risināšanā. 

ZIŅO Guntis Meiers: Iespējams, ka nav pietiekamas komunikācijas starp SIA "Kandavas 

komunālie pakalpojumi" un apsaimniekojamās Aizdzires skolas mājas iedzīvotājiem. Ja 

būtu komunikācija, tad problēmas vispār nebūtu vai tās būtu vismaz uz pusi mazāk. 

Ierosinu SIA "Kandavas komunālie pakalpojumi" veikt darbu foto fiksācijas – foto pirms 

darbu uzsākšanas un foto pēc darbu pabeigšanas. Vizuālā foto fiksācija būs lielāks 

pierādījums tam, ka darbi ir darīti, pretēji mutiskiem apgalvojumiem. Cilvēks bildei tic 

vairāk nekā vārdiem.  

ZIŅO Brigita Pētersone: Ir absurdas situācijas, kad arī policija prasa pierādījumus faktam, 

kad uzbrūk klaiņojošs, no sētas pamucis suns. Lai policijai iesniegtu ticamus pierādījumus, 

vispirms jāuzņem foto, kas pierāda, ka suns ir ārpus savas sētas un uzbrūk, un tikai tad 

jādomā kā sevi pasargāt. 

 

 2. 

Informācija par budžetu 2025.gadam 

ZIŅO Inga Priede: 2025. gadam Tukuma novada pašvaldība izvirzījusi trīs prioritātes:  

• kvalificētu darbinieku piesaiste novadam un esošo darbinieku motivācija; 

• turpināsies pērnā gada reforma pagastu pārvaldēs, un darbs pie novada pilsētu ēku 

apsaimniekošanas jautājumiem; 

• vienlīdzīgas pieejas finansējuma piesaistei un projektu īstenošanai nodrošināšana 

visā novadā. 
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Tukuma novada iedzīvotāju skaits turpina samazināties: 

• 2023. gadā – 45 806 

• 2024. gadā – 45 555 

• 2025. gadā – 45 028 

2024. gadā bija samazinājums par 251 iedzīvotājiem, bet 2025. gadā tiek prognozēts 

samazinājums par 527 iedzīvotājiem. Vislielākais iedzīvotāju skaita samazinājums 

vērojams Tukuma pilsētā. Palielinājies iedzīvotāju skaits Engures pagastā un pavisam 

nedaudz palielinājies Džūkstes, Jaunsātu, Kandavas un Lestenes pagastos. Galvenās ar 

iedzīvotāju samazināšanos saistītās iezīmes ir cilvēki aizbrauc, nomirst, nav kur dzīvot, nav 

kur strādāt, pilsēta nav pievilcīga, lai tajā gribētos dzīvot, bērnudārzos arī vērojamas 

rindas, lielas maksas pansionātā dzīvojošajiem. 

 

Darba tirgus un ienākumi: 

• Tukuma novadā 64,2% iedzīvotāju ir darbspējīgā vecumā, kas nozīmē, ka vairāk 

nekā puse novada iedzīvotāju ir potenciāli ekonomiski aktīvi. 

• 20,4% ir pensionāri, kas liecina par novecojošu iedzīvotāju struktūru. 

• 15,3% ir bērni, kas ir nozīmīgs faktors izglītības un sociālās infrastruktūras 

plānošanā. 

 

Sociālekonomiskā situācija: 

• 2025. gadā budžets pieaug par 5,1% salīdzinot ar 2024. gadu. 

o Plānotie ieņēmumi: 85,56 milj. EUR. 

o Plānotie izdevumi: 82,4 milj. EUR. 

o Deficīts: 3,15 milj. EUR. 

o Galvenie ieņēmumu avoti ir iedzīvotāju ienākuma nodoklis (49,4%) un 

valsts budžeta mērķdotācijas (34,2%). 
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• Sociālā aizsardzība – 13,8 milj. EUR jeb 16,1% no budžeta. 

• Izglītība – 37,9 milj. EUR jeb 44,3% no budžeta (lielākais izdevumu postenis). 

• Nodarbinātība un algas: 

Pašvaldībā nodarbināti 3 092 darbinieki (uz 2024. gada 1. jūliju) 

o 100 likvidētas darba vietas pašvaldībā administratīvās slodzes 

samazināšanai. 

o 2,6% atlīdzības pieaugums pašvaldības darbiniekiem no 2025. gada jūlija. 

o Veselības apdrošināšana 100% apmērā pašvaldības darbiniekiem. 

 

 

2025.gadam mērķdotācijas galvenokārt tiek plānotas izglītībai, infrastruktūrai un 

pašvaldības attīstības projektiem. 

 

Mērķdotāciju sadalījums: 

• Pedagogu atlīdzībai – 12 800 654 EUR 

• Autoceļiem un ielām – 1 622 119 EUR 

• Projektiem – EUR– 1 402 289 EUR 

• Skolēnu ēdināšanai – 296 761 EUR 

 

Tukuma novada 2025. gada budžeta izlietojums: 

• Izglītība ir galvenā prioritāte – tai tiek novirzīti nedaudz mazāk kā puse 44,3% no 

kopējiem izdevumiem (37,9 milj. EUR), kas atspoguļo lielo izglītības iestāžu skaitu un 

nepieciešamību nodrošināt pedagogu algas, mācību materiālus un infrastruktūras 

uzturēšanu. 

• Sociālā aizsardzība saņem nozīmīgu finansējumu – 16,1% (13,8 milj. EUR) tiek 

novirzīti dažādiem pabalstiem, palīdzībai trūcīgajiem un citiem sociālās drošības 
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pasākumiem. Tas atspoguļo pašvaldības rūpes par mazāk aizsargātajām sabiedrības 

grupām. 

• Sadalījumā pēc ekonomiskajām kategorijām lielākā budžeta daļa tiek novirzīta 

pašvaldības darbinieku atlīdzībai – 54,6% (46,75 milj. EUR), kas norāda uz plašu 

pašvaldības struktūru un lielu darbinieku skaitu. No 2025. gada jūlija tiek plānots 2,6% 

algu pieaugums, kā arī 100 darba vietu likvidēšana administratīvo izmaksu 

optimizācijas nolūkos. 

• Investīcijas teritoriju un mājokļu apsaimniekošanā ir būtiskas – 12,2% (10,5 milj. 

EUR) tiek novirzīti ceļu, ielu, mājokļu un pilsētvides uzlabošanai, kas norāda uz 

ilgtermiņa attīstības plāniem. 

• Atpūtai, kultūrai un reliģijai piešķirti 9,7% budžeta (8,3 milj. EUR) – šī nozare 

ietver bibliotēkas, kultūras pasākumus, sporta attīstību un brīvā laika infrastruktūras 

uzturēšanu. 

• Ekonomiskajai attīstībai paredzēti 8,6% izdevumu (7,3 milj. EUR) – šeit ietilpst 

uzņēmējdarbības atbalsts, lauksaimniecības attīstība un tūrisma veicināšana. 

• Veselības aizsardzībai atvēlēts tikai 0,2% no budžeta – šī joma lielākoties tiek 

finansēta no valsts līdzekļiem. 

• Aizņēmumu procentu maksājumi ir nelieli (1,5% budžeta), kas liecina par relatīvi 

stabilu finanšu situāciju. Plānots ir aizņēmums 2 milj. EUR apmērā, bet jāatdod būs ap 

4 milj. EUR, t.sk., iepriekšējo gadu aizņēmumu procentu maksājumi. 

Kopumā Tukuma novada budžets ir sabalansēts un vērsts uz izglītību, sociālo aizsardzību 

un infrastruktūru, taču darbinieku atlīdzība joprojām veido vairāk nekā pusi no visiem 

izdevumiem. 

 

2025. gadā Tukuma novada pašvaldība plāno ieguldīt 21 320 598 EUR dažādu investīciju 

projektu realizēšanai. 
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Finansējuma avoti investīcijām:  

• Pašvaldības budžets 

• ES fondu līdzfinansējums 

• Valsts mērķdotācijas 

• Aizņēmumi un partnerības projekti 

 

Plānotās investīcijas izglītības iestādēm: 

• Tukuma sporta manēžas projektēšana un būvniecība 

• Tukuma Raiņa Valsts Raiņa ģimnāzijas pārbūves būvniecība 

• Kandavas K. Mīlenbaha vidusskolas pārbūves būvprojekta izstrāde 

• Zemītes skolas jumta seguma atjaunošana 

 

 

Plānotās investīcijas infrastruktūrā: 

• Ievu un Kastaņu ielu grants seguma izbūve Tukumā 

• Dārzniecības, Lašu, Liepu un Nākotnes ielu posmu seguma pārbūve Engurē 

• Sabiles ielas atjaunošana, ūdensapgādes un kanalizācijas tīklu izbūve Kandavā 

• Gājēju celiņa izbūve Skolas ielā, Džūkstē 

 

Plānotās investīcijas teritorijas labiekārtošanā: 

• Brīvības laukuma pārbūve Tukumā 

• Laivu piestātnes izveide Lapmežciemā 

• Aktīvās atpūtas vietas izveide Lestenē 

 

Plānotās investīcijas kultūras iestādēm: 

• Tukuma pilsētas Kultūras nama pārbūve 

• Lapmežciema Kultūras nama vecā korpusa pārbūve 

• Estrādes atjaunošana Matkules pagastā 
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Kopumā investīciju politika ir vērsta uz infrastruktūras uzlabošanu, izglītības iestāžu 

modernizāciju un ilgtspējīgu attīstību.  

Kandavas pilsētas attīstībai paredzēts budžets 4 463 161 EUR (skat. Zemāk esošos 2 

attēlus) 
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2025.gadam noteiktās atbalsta programmas: 

 

 

JAUTĀ Guntis Meiers: Kur ir paslēpts finansējums civilajai aizsardzībai? 

ZIŅO Inga Priede: Finansējums civilajai aizsardzībai ir paredzēts noteiktām pašvaldības 

pārziņā esošām būvēm. Tukuma novada civilās aizsardzības plānā ir noteiktas adreses, 

kurās ir atbilstošas komunikācijas un aprīkojums, lai to apzinātu kā patversmi. 

ZIŅO Anita Sipoviča: Plašāka informācija par Tukuma novada domes 2025. gada budžetu 

pieejams interneta vietnē:  

https://www.tukums.lv/lv/jaunums/apstiprinats-tukuma-novada-pasvaldibas-2025gada-

budzets  

Tukuma novada civilās aizsardzības plāns pieejams interneta vietnē:  

https://www.tukums.lv/lv/tukuma-novada-civilas-aizsardzibas-plans 

 

3.  

Svarīgi ziņojumi, ierosinājumi, jautājumi 

ZIŅO Guntis Meiers: Kāpēc valstī ir nepieciešamas divas policijas – valsts un pašvaldības? 

Bieži vien ir situācijas, kad likumsargu klātbūtni nevar manīt, kur tā ir nepieciešama. Un ir 

situācijas, kad viena policija atsakās risināt lietu, jo uzskata, ka tā ir otras policijas 

kompetencē, bet otra policija atsaucas uz to, ka lieta jārisina pirmajai policijai. Un tā arī 

bieži notiek, ka policijas savā starpā nezin, kādas lietas, kura no tām risina. No reālām 

https://www.tukums.lv/lv/jaunums/apstiprinats-tukuma-novada-pasvaldibas-2025gada-budzets
https://www.tukums.lv/lv/jaunums/apstiprinats-tukuma-novada-pasvaldibas-2025gada-budzets
https://www.tukums.lv/lv/tukuma-novada-civilas-aizsardzibas-plans
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situācijām redzams, ka valsts policija maksimāli visu cenšas “nogrūst” uz pašvaldības 

policijas pleciem.  

Skolās slikti strādā un pat netiek izmantotas par dārgu naudu iebūvētās ventilācijas ar 

rekuperatoru (piem., bērnudārzā, internātskolā, Cēres pamatskolā). Šīs ventilācijas 

sistēmas neslēdz iekšā, jo tās tērē lielu elektrību, tās ir jātīra, jāapkalpo, kas iestādei rada 

lielas un nelietderīgas ventilācijas iekārtu ekspluatācijas izmaksas. 

Gar Abavu varētu uztaisīt vairākas peldvietas ar normālu piekļuvi. 

JAUTĀ Signe Ezeriņa: Kas apsaimnieko kapus? Kapos ir izaudzis milzīgs ozols, kuram 

krīt nost miza, kas piesārņo apkārtējās kapu kopiņas. Kur par to jāraksta? 

ZIŅO Krista Leimane: Koku zāģēšana kapos jāsaskaņo ar Kandavas pilsētas un Cēres un 

Kandavas pagastu pārvaldes vadītāju Jāni Mazitānu. 

ZIŅO Guntis Meiers: Vairākas reizes uz kapiem esmu vedis jaunus instrumentus, tādus kā 

grābekļus, spaiņus. Apmēram gadu tie nokalpo un tad to vietā parādās 50.-to gadu 

izstrādājumi līkos kātos. Arī spaiņi pazūd, pat tie, kas bijuši kā būvmateriālu tara. Tādi mēs 

esam – vieni rūpējas un dara visu iespējamo kopīgam labumam, citiem šis kopīgais labums 

kļūst par privātu. Un kāds ir kapu apsaimniekotāja pienesums, lai nodrošinātu kapus ar 

nepieciešamajiem darba rīkiem?  Vai tad kapu apsaimniekošanai nav atvēlēta nauda darba 

rīku iegādei? 

ZIŅO Krista Leimane: Katru izdevumu rēķinu Jānis Mazitāns apstrīd. Kapi ir kā liels 

strīdakmens. 

ZIŅO Inga Priede: Kandavā jūtams policijas klātbūtnes trūkums, ir nepieciešams atjaunot 

tās klātbūtni. Jo Kandavā dzīvo ļoti attapīga tauta, kas ātri paņem visu, ko vien var paņemt: 

ziepes, krānus, blīves, radiatorus u.c. lietas. Sūdzas arī ārsti, kas nespēj tikt galā ar šiem 

kaitniekiem. 

JAUTĀ Signe Ezeriņa: Jautājums par atbalstāmo ģimeņu bērniem, kuriem paliek 18 gadi. 

Kādas viņiem ir dzīvokļu iespējas Kandavā? 

ZIŅO Inga Priede: Atbalstāmo ģimeņu bērni visu laiku, kamēr viņi mācās, tiek nodrošināti 

ar dzīvokļiem Kandavā. Jautājums ir tikai vai viņi spēj samaksāt par dzīvokļiem, jo daži no 

tiem varētu būt par dārgiem, ņemot vērā cenas uz komunālajiem pakalpojumiem. 

ZIŅO Guntis Meiers: Pašvaldību vēlēšanas nav pareizi sadalītas. Tukuma novada domē 

vajadzētu būt ievēlētam deputātam no katra pagasta (21 pagasts + pilsētas Tukums un 

Kandava). Tad arī katrs deputāts cīnītos un domes sēdēs aizstāvētu sava pagasta intereses. 

Tas būtu tikai godīgi. Tagad, ja vairums deputātu ir no Tukuma, tad arī balsojumi finanšu 

piešķiršanai ir par labu Tukuma attīstībai. Un tas nāktu par labu un būtu saskaņā ar 

Tukuma novada domes izvirzīto prioritāti par vienlīdzīgu pieeju finansējuma piesaistei un 

projektu īstenošanas nodrošināšanu visā novadā. 

Arvien aktuāls ir jautājums par māju nodošanu ekspluatācijā. Jau vairākkārt esmu rosinājis 

rast iespēju un publicēt laikrakstos un interneta vietnēs informāciju, kā soli pa solim 

nododama būve ekspluatācijā: kur, pie kā, kādā secībā iedzīvotājiem jāpiesakās, atbildīgās 

iestādes personu kontaktinformāciju, cik tas maksā, kādos termiņos tiek izdarīts. Lai 

cilvēks izlasa un viņam viss ir skaidrs, viņš var plānot savus resursus – laiku, līdzekļus un 

arī savu dzīvi.  

JAUTĀ Signe Ezeriņa: Kad konsultatīvās padomes beidz savu darbību? 

ZIŅO Inga Priede: Pašvaldību vēlēšanas 2025. gada 7. jūnijā, tad arī konsultatīvās 

padomes beidz pastāvēt. Bet vēl būs pārejas periods un noteikumi par turpmāko darbību. 
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Pēdējā sanāksme, tikai padomes locekļiem, ieplānota: 2025. gada 01. jūlijā plkst. 18.30, 

pēc adreses: Indāni, Kandavas pag., Tukuma novads. 

Sanāksme slēgta: 2025. gada 04. martā, plkst. 20.00 

 

Padomes priekšsēdētājs  (paraksts)                                  S. Ezeriņa 

 

 

 

Sanāksmes protokolists  (paraksts)                            A. Sipoviča 
 

 

 

IZRAKSTS PAREIZS 

Kandavas pag., 01.04.2025. 

Kandavas pagasta konsultatīvā padome 

Sanāksmes protokolists                              A. Sipoviča 

 
 


